
(Pokračování na následující straně)

I N F O R M A Č N Í  L I S T  O B C E  Ž I D O V I C E   •   2 .  Č T V R T L E T Í  2 0 2 4   •   R O Č N Í K  7   •   V Ý T I S K  Z D A R M AI N F O R M A â N Í  L I S T  O B C E  Î I D O V I C E  �  I .  â T V R T L E T Í  2 0 2 2  �  R O â N Í K  5 � V ¯ T I S K  Z D A R M A   

Slovo starosty obce
Vážení spoluobčané,
v pondělí 10. 6. 2024 jste byli seznámeni s některými problémy 

týkající se návrhu trasy a budoucí stavbou vysokorychlostní trati 
(VRT) přes naše katastrální území. Jediná trasa, o které zastupitelé 
Ústeckého kraje budou rozhodovat 24. 6. 2024, je navržená trasa 
zelená. 

Když se vrátím o dva roky zpět k navrhovaným trasám, jako první 
přišla Správa železnic, jako státem pověřený investor stavby VRT, 
s trasou modrou, navrženou bez dohody s Ministerstvem obrany ČR 
kolem muničního skladu v Olešku, které je, světe div se, vyhnalo 
z lesa. Když nejde modrá, zkusíme trasu červenou, opět bez dohody 
s dotčenými orgány, navrženou v Lounkách, v trase nově rekonstru-
ovaného vedení vysokého napětí 400 kV. Kromě této překážky trasa 
drasticky rozdělovala obce Lounky a Chodouny, opět přešlap Sprá-
vy železnic, tudy to také nejde. Přišel další pokus s trasou zelenou 
od terminálu Roudnice nad Labem mezi obcemi Židovice, Hrobce 
a Rohatce s napojením na stávající trať 090 v Olešku. 

Průběh trasy vede velmi výškově členitým územím drasticky na-

rušující prvky ÚSES, lokální biocentra a biokoridory uvedené v plat-
ném územním plánu obce. Dojde k likvidaci přirozených migračních 
cest živočichů mezi dálnicí D8 a řekou Labe v území extrémě zatí-
ženém zemědělskou velkovýrobou (střídání plodin pšenice, řepky, 
kukuřice). Blízkost sídel a vznikajících ostrůvků lidské populace 
v Hrobcích a Židovicích nikdo neřeší. 

VRT zabere 1/3 katastrálního území Židovice nad Labem a nad 
obcemi Židovice a Hrobce vznikne zářez 20 m hluboký a 200 až 300 
m široký. Z dostupných zveřejněných podkladů, podélného profilu, 
zelené trasy mám vážné obavy, zda je problém řešitelný. VRT bude 
muset překonat 50 m výškový rozdíl od chvalínské silnice, z podél-
ného profilu je zřejmé, že rychlý vlak sjede od roudnického terminálu 
ve spádu 3 %, poté estakádou 20 m, zářezem vystoupá nad Židovi-
ce a opět sjíždí ve spádu 2,8 % na most přes Labe, kde z oken vlaku 
z výšky 40 m nad řekou budete pozorovat rybáře. 
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Mnohem lepší řešení by bylo vedení trasy a napojení stávající trati 
v Olešku vést dvěma tunely. 

Pro lepší představu, když vyjíždíte ze Židovic na Roudnici nad La-
bem, překonáváte kopec se spádem 5 %, dále pak až na horizont 2 
%. Neumím si přestavit, že to vlak letící rychlostí 320 km/h zvládne.        

Je zde ještě mnoho nezodpovězených otázek. Občané mají 
u svých rodinných domů studny, co bude s vodou, když se přeruší 
veškeré prameny směřující do obce? Co bude se zvířaty, hmyzem, 
ptáky a také lidmi, bude to zde k žití? To nám nikdo ještě neřekl.       

 My však tady žít musíme, musí zde žít i naše děti a vnoučata. V ma-
teřské škole máme novou ředitelku, paní Pavlu Hoppovou, která pove-
de školku od 1. července letošního roku a doufejme, že ke spokojenosti 
dětí i Vaší. Tímto bych chtěl poděkovat i naší dosavadní paní ředitelce, 
Bc. Elišce Kostíkové, která provedla školku složitým obdobím, kdy jsme 
dle požadavků školského zákona sháněli ředitelku novou. 

  Váš starosta

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU
POPLATEK ZA SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU 

Nezapomeňte si nalepit samolepky na 2 pololetí 2024. 
Poplatek se hradí zpětně, nejpozději do 30 dnů až po 
skončení každého příslušného kalendářního pololetí. 
Úhradu je možné uhradit v měsíci červenci hotově na po-
kladně úřadu nebo na bankovní účet obce Židovice • č. 
1387693204/2700 • pod variabilním symbolem č. číslo po-
pisné • a specifickým symbolem ve tvaru: 37222111, do 
zprávy pro příjemce: č. p. + jméno poplatníka, u nemovi-
tosti vlastníka. Cenu samolepky najdete na str. 12.

VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU
Ve dnech 7. až 8. června 2024 se i v naší obci Židovice 

konaly volby do Evropského parlamentu. Na volby se náš 
úřad již tradičně pečlivě připravoval několik dnů předem 
tak, aby celý průběh voleb byl bezproblémový a pro naše 
občany přívětivý. Ráda bych poděkovala celé volební ko-
misi za součinnost a průběh voleb. Níže výsledky voleb za 
náš okrsek. Za obecní úřad

Bc. Radka Luxová, účetní obce
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Finanční audit za 2. pololetí roku 2023 
Vážení čtenáři, 
dne 15. května 2024 se v naší obci ko-

nal finanční audit za 2. pololetí roku 2023, 
který pravidelně provádí Krajský úřad 
Ústeckého kraje - odbor kontroly. Před-
mětem auditu bylo:
a) plnění příjmů a výdajů rozpočtu včetně 

peněžních operací, týkajících se roz-
počtových prostředků 

b) finanční operace, týkající se cizích zdrojů 
ve smyslu právních předpisů a účetnictví 

c) stav pohledávek a závazků a nakládání 
s nimi 

d) účetnictví vedené územním celkem. 

Kontrola vždy probíhá na obecním úřadě 
a trvá téměř celý den. Výsledkem kontroly 
je Zpráva o výsledku přezkoumání hospoda-
ření obce Židovice za rok 2023, kterou bu-
dou zastupitelé na červnovém zastupitelstvu 
schvalovat a ze které vyplývá, že tato kontro-
la nezjistila žádná pochybení či nedostatky. 

Pro finanční výbor je nejzásadnější zjištění 
ze zprávy: Při přezkoumání hospodaření 
obce Židovice za rok 2023 – nebyla zjiště-
na rizika, která lze dovodit ze zjištěných 
chyb a nedostatků a která by mohla mít 
negativní dopad na hospodaření územ-
ního celku v budoucnosti. Velké poděko-
vání patří účetní obce Židovice Bc. Radce  
Luxové, která připravila veškeré podklady 
pro tento audit.

Martin Rehárik, předseda FV

Problematika vysokorychlostní tratě (VRT) 
Vážení čtenáři,
o problematice vysokorychlostní tratě (VRT), která se bezpro-

středně dotýká naší obce, jsem vás již několikrát informoval a v tom-
to čísle tomu nebude jinak. K technickým otázkám v tomto čísle píše 
článek starosta obce Ing. Miloslav Krejný a já vás ve svém článku 
budu informovat o událostech, které se VRT dotýkají politicky. 

Dne 30. 4. 2024 jsme se společně se starostou obce zúčastnili 
Dne s ústeckým krajem, kde Krajský úřad v připravené prezentaci 
přítomné starostky a starosty seznámil s oblastmi kultury, financí, 
zdravotnictví, školství a investic. Informace to byly zajímavé, ale 
všichni přítomní hosté čekali hlavně na část týkající se VRT. V této 
oblasti se strhla živá diskuze s představiteli kraje. V rámci disku-
ze jsme využili dotazů a „drzým“ způsobem jsme vybídli zastupitele 
k tomu, aby přijeli do naší obce a fyzicky se podívali na to, jaký 
dopad bude mít VRTka v naší obci. K našemu překvapení se této 
iniciativy chopili někteří zastupitelé, kteří si okamžitě dohodli termín 
setkání.

Toto proběhlo dne 7.5. kdy náš obecní úřad Židovice přivítal ná-
vštěvu krajských zastupitelů, kteří vyslyšeli naši výzvu, aby zavítali 
do naší obce a naživo zde viděli konkrétní umístění preferované ze-

lené varianty projektu VRT. Tato varianta zasáhne neblaze desítky 
obcí, ale Židovice a Hrobce budou mezi nejvíce postiženými v rámci 
navrženého projektu VRT.

Konkrétně k nám zavítali PaedDr. Jiří Kulhánek – 1. náměstek 
hejtmana, Mgr. Tomáš Rieger - radní pro majetek a investice, Ing. 
Jan Růžička – radní pro finance a Mgr. Zdenka Vachková - předsed-
kyně výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost.

Za naši obec Židovice se jednání účastnil starosta Ing. Miloslav 
Krejný a zastupitel obce Martin Rehárik. Další hostem byla starostka 
obce Hrobce Ing. Kateřina Hlaváčová. 

Diskuze k tématu VRT byla věcná a korektní, především oceňuje-
me otevřenost naslouchat informacím, které naše obce považují za 
důležité a klíčové. Naši společnou (Židovice, Hrobce) argumentaci 
k problémovým úsekům plánované zelené variantě, která se bude 
schvalovat na červnovém krajském zastupitelstvu, jsme opřeli o ce-
lou řadu námitek. Tyto jsme prezentovali jak na mapových podkla-
dech, tak i v terénu, kudy by budoucí trať měla vést. 
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Další navazující událostí byla konference o výstavbě vysokorych-
lostní tratě v Ústeckém kraji konaná dne 6. 6. 2024, které jsem se 
zúčastnil, a kterou pořádalo město Chlumec. Konference byla roz-
dělena do 2 panelových diskuzí, na kterých zaznělo mnoho zásad-
ních informací. Na úvod konference nám pořadatel promítnul video, 
které shrnulo problematiku VRT a především upozornilo na celou 
řadu chyb a omylů, které schvalování VRT provázejí. V závěru videa 
jsem zaregistroval slova starostky města Chlumce paní JUDr. Ve-
roniky Srnkové, že v případě, že Krajský úřad schválí 5. aktualizaci 
Zásad územního rozvoje Ústeckého kraje (5aZÚR ÚK), podá měs-
to Chlumec k soudu žalobu, kterou se bude domáhat zneplatnění 
schváleného dokumentu.

V další části jsme se dozvěděli z úst primátora Petra Nedvědic-
kého, že Krajský úřad promarnil spoustu času, aniž by vedl dialog 
s obcemi, kterých se dotýká plánovaná zelená trasa. Další zásadní 
prezentovanou informací byl fakt, že výběr ze tří prezentovaných 
variant (červená, modrá a zelená) byl od začátku blamáží, protože 
Správa železnic na pracovní skupině informovala, že Červená trasa 
je v přímé kolizi se strategickou stavbou vysokého napětí a Modrá 
varianta je v přímé kolizi se strategickým objektem Armády České 
republiky. Správě železnic nezbylo tedy nic jiného než vymyslet no-
vou trasu, a to trasu zelenou, která byla vymyšlena během 5 týdnů, 
zanesena do mapových podkladů a do studie proveditelnosti. Tato 
jediná zelená varianta je předmětem hlasování na Krajském zastu-
pitelstvu dne 24.6.2024. Další šokující zprávou byla informace od 
přítomných krajských zastupitelů, že 20.6. ve večerních hodinách 
(tedy 4 dny před nejdůležitějším hlasováním) dojde k neveřejnému 
setkání ministra dopravy Kupky s krajskými zastupiteli. Je jasné, že 
na tomto setkání bude představitel státu přesvědčovat zastupitele, 
aby hlasovali pro změnu 5. aktualizace Zásad územního rozvoje.

V druhé části konference vystoupil ředitel Správy železnic (SŽ) 
Jakub Bazgier, který v prezentaci obhajoval postup (SŽ) a v pod-
statě potvrdil, že jedinou možností je zelená varianta. Na něj navá-
zal ředitel ČGS Zdeněk Venera, který ve své prezentaci potvrdil, že 
všechny varianty (mimo zelené) byly prověřovány mnoho měsíců 
ze všech dostupných materiálů, které má ČGS k dispozici a závěr 
tohoto zkoumání je, že všechny varianty jsou z hlediska geologie 
velmi problematické. Následně si vzal slovo krajský zastupitel Filip 

Ušák, který shrnul důvody proč bude hlasovat PROTI 5aZÚR ÚK. 
Podobně se vyjádřil i zastupitel Jiří Baudis, který také bude hlasovat 
PROTI. Zdůvodnění obou zastupitelů bylo srozumitelné a opřené 
a jasné argumenty a oba projevy byly zakončeny potleskem všech 
přítomných. Třetím zastupitelem byla Zdeňka Vachková, která bude 
hlasovat PRO 5aZÚR ÚK. Její argumentace se neshledala s pozi-
tivním ohlasem přítomných. Její rozhodnutí nezměnila ani celá řada 
prezentovaných přešlapů SŽ, ČGS a Krajského úřadu.   

V rámci diskuze jsem položil otázku řediteli České geologické 
služby (ČGS) panu Venerovi, jak je možné, že prováděli za státní 
peníze mnohaměsíční velice náročné geologické posouzení na čer-
venou a modrou variantu, když bylo už předem jasné, že tyto vari-
anty z výše popsaných důvodů nejsou průchozí. Na to jsem dostal 
odpověď, že takové bylo zadání od Správy železnic! Toto je jasná 
ukázka, jak Správa železnic nekoordinuje a nezjišťuje základní fakta 
a ztrácí drahocenný čas a peníze s variantami, které jsou dopředu 
neprůchozí a jejich finální zelená předkládaná varianta byla „spích-
nutá“ za pouhých 5 týdnů. Na moji otázku odpovídal Martin Švehlík 
ze SŽ a uvedl, že SŽ v rámci posuzování zásad územního rozvoje 
o těchto problémech nevěděla a čekala na celkové vyhodnocení. 
Následně si slovo vzal pan architekt Gabriel, bývalý člen expertní 
skupiny VRT Ústí n. L., který řekl, že právě výše popsané přešlapy 
SŽ jsou ukázkou toho, že „odborníci“ ze SŽ a ČGS ztratili naši na-
prostou důvěru. Své tvrzení opírá o studie proveditelnosti, které upo-
zorňují SŽ, že na těchto trasách leží kolize prvního řádu – nejvyšší 
kolize, které se předpokládají. Proč tedy plánovali a posuzovali více 
variant? Protože potřebovali oficiálně předložit více než jednu 
variantu! Další překvapující informací pro všechny přítomné byla in-
formace o tom, že původní navrhované levobřežní varianty byly za-
mítnuté kvůli složitému geologickému prostředí, přičemž dle starých 
rešerší, na základě kterých byly vypracovány studie proveditelnosti, 
tak dokonce pravobřežní varianty (současná zelená) byly z hlediska 
geologie podstatně složitější. Z posledních zbývajících pěti variant 
byla současná zelená varianta vyhodnocena jako poslední, přičemž 
levobřežní byla vyhodnocena jako druhá.

Chápu, že VRT je třeba postavit, ale požaduji, aby proveditelnost 
stavby byla pro krajinu, obce a občany dotčených obcí co nejmenší 
zátěží. Celé problematice se budu nadále podrobně věnovat a budu 
vás o všem informovat. Martin Rehárik
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BLAHOPŘEJEME 
V měsících duben, květen a červen oslavili 
svá životní jubilea tito naši občané:
Duben
Paní Iveta Lubinová
Paní Jitka Toniová
Paní Marcela Sovová
Květen
Paní Zlatíca Kostková
Paní Schusterová Jana
Červen
Paní Jana Protivánková
Pan Zdeněk Vokálek
Do dalších let jim přeje hlavně hodně zdraví, 
štěstí a životní pohody.

Za KPOZ Bc. Radka Luxová

Komise pro občanské záležitosti 
Vážení občané, 
chtěli bychom vás informovat, že ke dni 

31. března 2024 byla podána rezignace „Kul-
turní komise“, která byla sestavena z členů 
zastupitelstva a opět byla zřízena „Komise 
pro občanské záležitosti“, která bude mít za 
členy Bc. Radku Luxovou a Jitku Krejnou.

Práce komise navazuje na dlouholetou 
tradici, která je zaznamenána i v pamětní 
knize obce. Najdete zde fotografie, které 
jsou cennou vzpomínkou na naše blízké či 
známé a připomínají tak momenty ze setká-
ní, prodchnuté příjemně strávenými chvíle-
mi. Bylo by tedy škoda v tom nepokračovat.

Budeme vás navštěvovat při příležitosti 
významných osobních jubileí, v Židovickém 
zpravodaji uvedeme v rubrice „Blahopřeje-
me“ jména jubilantů v daném měsíci, kteří 
oslaví krásné 60, 70, 75 narozeniny a těch, 
kteří překročili věk 80. let. Dále budeme po-
řádat „vítání občánků“ a případně se i podí-
let na různých společenských akcích.

Velice rádi přijmeme podněty k zamyšlení, 
ke zlepšení či k zavedení novinek. Budeme 
se scházet dle potřeby a vždy se najde pro-
stor, probrat různé nápady.

Za KPOZ, Bc. Radka Luxová

Dne 18. května se uskutečnilo vítání občánků na sále Obecního úřadu 
v Židovicích. Slavnostní chvíle zahájily děti z mateřské školy v dopro-
vodu paní ředitelky Bc. Elišky Kostkové, za komisi pro občanské zále-

žitosti je přivítala Bc. Radka Luxová a pan starosta Ing. Miloslav Krejný novorozeným občánkům popřál do života jen to 
nejlepší. Rodiče převzali pro své ratolesti dárek a při slavnostním zápisu do pamětní knihy také pamětní list. Na úplný 
závěr se tento ceremoniál stvrdil památnou fotkou v kolébce, kde se vystřídal Tobiáš Černý, Johana Stuchlá, Amálie 
Točínová a Vojtěch Vokálek.   Bc. Radka Luxová

Vítání občánků

Sobota 16. března byla pro spoustu dobrovolníků napříč celou Českou republikou dnem, kdy svůj volný čas 
věnovali velmi záslužné práci - sběru odpadků ve svém okolí. I u nás v obci nelenili a ze zkušeností z let minulých 
nenechali nic náhodě a byli připraveni. Obec zajistila svoz a likvidaci nasbíraného odpadu, díky sponzorům akce 
byly dobrovolníkům dodány rukavice a pevné plastové pytle. Musíme zkonstatovat, že akce se povedla a našlo 
se dost „pracovitých rukou“, kterým není lhostejné, jak to u nás vypadá. 

Jsme však realisté a víme, že žijeme ve společenství lidí, kde ne každý řeší odkládání odpadu do určených 
nádob. Budeme rádi, když se i v dalším ročníku najde dost iniciativních lidí, kteří opět pomohou nejen přírodě. 
Všem dobrovolníkům ještě jednou moc děkujeme a k tomu by se dalo upravit jedno rčení - více rukou, více 
sesbírá. Bc. Radka Luxová
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Pálení čarodějnic a stavění Májky
V úterý 30.4.2024 podvečer, tak jako ka-

ždý rok, nastal čas sletu čarodějnic. Ten se 
uskutečnil v 18.00 hodin u mateřské školy. 
Po společném focení pokračovaly čarodějni-
ce na košťatech svou cestu na fotbalové hři-
ště doprovázeny nejen průvodem z občanů 
obce, ale i hudbou z přenosného reproduk-
toru.  Dominantou průvodu byla čarodějnice, 
kterou i letos vyrobil Jan Pleticha, kterému 
za to velice děkujeme. Na hřišti je již očeká-
vali další spoluobčané a přátelé naší obce 
a Filipojakubská noc mohla začít. Nejprve 
si malé čarodějnice a čarodějové zasoutěžili 
o sladké odměny. Měli možnost vyzkoušet si 
hod koštětem, jeho podlézání a přeskaková-
ní, což je velice bavilo. Když se čarodějnice 
a čarodějové dostatečně vyřádili, přišlo na 

řadu zapálení ohně a symbolické upálení. 
Čarodějnice neměla šanci uniknout svému 
osudu.

S tímto dnem se v naší obci druhým rokem 
také pojí znovuobnovená tradice, a to stavba 
Májky.  Na přípravě Májky se podílí skupina 
dobrovolníků z naší obce. Tato skupina byla 
založena u příležitosti přípravy Májky minulý 
rok. Touto cestou bychom chtěli oslovit všech-
ny, kteří by měli zájem se na podobných ak-
cích podílet, jako je například již zmíněná 
stavba Májky, příprava a zdobení vánočního 
stromu a menší brigády prospěšné naší obci. 
Tato skupina funguje přes aplikaci WhatsA-
pp, kde se události domlouvají. V případě, že 
byste měli zájem se do skupiny přidat, infor-
mujte se na obecním úřadu. 

Čarodějnický podvečer tak pokračoval 
zdobením Májky, do kterého se mohly za-
pojit všechny děti a ženy. Během chvíle se 
tak připravená Májka přeměnila z holé na 
krásně pestrobarevnou. Ozdobena nebyla 
jen koruna, ale i celý kmen. Mezitím se už 
také opékaly buřty. Všichni však netrpělivě 
očekávali postavení Májky, což vůbec není 
jednoduché. Ženy a děti vystřídali muži, kte-
rých je na tuto akci opravdu potřeba. I když 
většina obcí staví Májku těžkou technikou, 
u nás se stavělo ručně. Za pomoci lan, žeb-
říků a nutné organizace se Májku podařilo 
k radosti všech postavit a ukotvit, což bylo 
odměněno zaslouženým potleskem všech 
přihlížejících. Vše proběhlo za dozoru a po-
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Josefovská zábava
V sobotu 23.03.2024 jsme společně přivítali jaro na společensko-

-kulturní akci tradiční Josefovské zábavě. K mému potěšení byly 
téměř všechny stoly rezervovány již s předstihem, a tak jsme se 
dočkali zaplněného sálu, kde celý večer vládla přátelská a veselá 
atmosféra. Všichni utvořili jednu velkou partu napříč generacemi 
a dobře se bavili nejen na stále zaplněném parketu, ale i u baru. 
Martinu Rehárikovi se dokonce podařilo vyburcovat ke zpěvu celý 
sál o pauzu kapely a vytvořili jsme tak s nadsázkou jeden velký 
sbor.

 O profesionální hudební produkci se nám opět postaralo duo 
Bízaband. Jejich hlasy kromě vlastního hudebního doprovodu byly 
podpořeny ještě nádhernou hrou na housle v podání našeho spo-
luobčana Tomáše Kolaříka. Velice mu děkujeme za toto zpestření. 
Letos jsme se opět rozhodli okořenit tuto zábavu tombolou. Podařilo 
se nám oslovit místní podnikatele a některé občany s žádostí o při-
spění. 

Sešlo se nám tak spoustu krásných a hodnotných cen, které jsme 

v pátek večer s radostí očíslovali a sepsali, a také jsme připravili 
nevýherní lístky. K našemu překvapení se všech téměř 400 tombo-
lenek prodalo velice rychle, kdy výtěžek byl použit na úhradu kapely. 
Na mě se tombolenky ani nedostaly, ale těšilo mě, že všichni měli 
z tomboly velkou radost, i když jak už to bývá, někdo měl při výběru 
víc štěstí a někdo méně. 

VELICE SI VÁŽÍME TOHO, ŽE NÁS Z OSLOVENÝCH 
SPONZORŮ OPĚT NIKDO NEODMÍTL. 

Jmenovitě to byli Aroma Praha, a.s. – Ing. Pavel Foret, Auto Kelly 
– Jan Pleticha, Ing. Miloslav Krejný, JUDr. Jiří Rajchl, Levandule pod 
Řípem – Mgr. Petr Nový a Anna Nová Kučerová, MKR TECHNOLO-
GY s.r.o. – Mario a Klára Kress, MODERNÍ PODLAHY s.r.o. – Petr 
a Václav Švecovi, Pivovar Židovice – Martin Bureš, Pštrosí farma 
Krejný – Lukáš a Eva Krejných, UniCredit Bank Czech Republic and 
Slovakia, a.s. – Martin Rehárik, Vinařství Zugárek – Martin Zugárek, 
Simona Kršová a Dominik Chvojka, Barbora a Martin Rehárikovi. 
Velice všem děkujeme. 

Poté, co se Václav Bízek se svou zpěvačkou rozloučili poslední 
písní, Tomáš Kolařík vyměnil housle za kytaru a ještě jsme si v hos-
půdce společně zazpívali. Jsem ráda, že v naší obci žijí ještě také 
lidé, kteří spolu vycházejí, jsou k sobě ohleduplní a nešíří nesmysl-
né pomluvy. Tato povedená akce byla pro mě a Dominika Chvojku 
poslední, kterou jsme pořádali a účastnili se jí jako členové kulturní 
komise. Děkujeme všem zúčastněným za krásný večer a ještě jed-
nou všem sponzorům za opravdu pěkné ceny.  

 Mgr. Simona Kršová

moci místních hasičů. 
Počasí přálo a všichni se dobře bavili. Přátelskou atmosféru 

u ohýnku dokreslila hra na kytaru v podání Karla Krauskopfa, se 
kterým si všichni s radostí zazpívali. Karlovi tímto velice děkujeme. 
Děkujeme též všem čarodějnicím i občanům a přátelům obce za 
účast. Někteří vydrželi u ohně až do pozdních nočních hodin.

Májka je oslavována jako symbol lásky, plodnosti a mládí. Muži 
Májku připraví, oloupou kůru, oklestí a děvčata ozdobí její vršek 
stuhami. Pod korunou stromu je uvázán ozdobený věnec, který tyto 
symboly představuje. Právě kvůli němu by se měla Májka hlídat, 
neboť hrozí jeho odcizení chlapci z okolních vesnic. V některých ob-
cích se Májka hlídá dokonce tři dny a tři noci do 12 hodin posledního 
dne, ale tradice nemluví jasně, pro které regiony toto platí. U nás se 

tedy hlídalo jen první noc, která bývá nejohroženější. Během této 
doby je povoleno Májku podříznout a sebrat věnec, který si následně 
ti, kteří Májku podřízli, vystaví na své Májce. Bohužel, i letos byla 
Májka odcizena a to třetí noc. Nikoliv však někým ze sousedních 
vesnic, ale ze vsi vzdálenější. Věnec se však nepodařilo získat zpát-
ky, neboť ti, co Májku odcizili, nepostupovali dle tradic, neozvali se 
a nenabídli věnec k vykoupení zpět. My se však nevzdáváme, příští 
rok se pokusíme Májku opět připravit a postavit a lépe ohlídat. Je 
potřeba zdůraznit, že Májka není těch, co ji staví, ale celé vesnice. 
Každý by tedy z ní měl mít radost a být na ni hrdý, vždyť je to jedna 
z věcí, která nás spojuje. Na závěr bychom rádi poděkovali všem 
dobrovolníkům a panu Milanu Kročákovi za poskytnutí stromu.  

Mgr. Simona Kršová, Dominik Chvojka, Tomáš Luxa
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(Pokračování na následující straně)

Ve školce to žije: Květen plný zážitků a aktivit
Květen byl v naší mateřské škole nabitý událostmi a aktivitami, 

které děti nejen bavily, ale také je mnohé naučily. Témata tohoto mě-
síce byla „Moje rodina a moje maminka“, „Koloběh vody“ a „Ochrana 
životního prostředí a péče o přírodu a Zemi“.
MOJE RODINA A MOJE MAMINKA

Téma rodiny a maminky se ukázalo být pro děti velmi blízké a ci-
tově zasahující. V průběhu měsíce děti vyráběly přáníčka pro své 
maminky, vedly rozhovory o svých rodinách a malovaly portréty 
svých maminek. Tato činnost posílila vztahy mezi dětmi a jejich rodi-
či, a navíc děti získaly pocit hrdosti a radosti z toho, že mohou svým 
nejbližším něco krásného vytvořit. Tento proces měl pozitivní vliv na 
jejich emocionální rozvoj a schopnost vyjadřovat své pocity.
KOLOBĚH VODY A OCHRANA ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ

Dalším velkým tématem byl koloběh vody. Děti se učily, jak putuje 
kapka vody z nebe zpět na zem, a jak je voda důležitá pro život na 
naší planetě. Prostřednictvím prožitkového vzdělávání, při kterém 
jsme se učili venku v zahradě školy a v okolí, děti pochopily, jak je 
ochrana vody a životního prostředí zásadní. Tento přístup k učení 
podpořil jejich zvědavost a zájem o přírodu, což je klíčové pro jejich 
budoucí zodpovědný přístup k životnímu prostředí.
NÁVŠTĚVA ZOO PRAHA

Tematicky jsme navštívili také ZOO v Praze, což byla pro děti ne-

smírně atraktivní a poučná exkurze. Zvířata děti vždy fascinují a tato 
návštěva nebyla výjimkou. Děti měly možnost vidět

na vlastní oči různorodé druhy zvířat, dozvědět se o jejich životě 
a potřebách, což jim pomohlo lépe porozumět biodiverzitě a důle-
žitosti ochrany zvířat. Zážitek z návštěvy ZOO měl na děti pozitivní 
vliv, rozšířil jejich obzory a přispěl k jejich všeobecnému vzdělání.



10

Ž I D O V I C K Ý  Z P R A V O D A J 2. ČTVRTLETÍ 2024ÎIDOVICK¯ ZPRAVODAJ I. âTVRTLETÍ 2022

ZPRAVODAJ PRO OBEC ÎIDOVICE • Vydává Obec Îidovice, èidovice ãp. 78, 411 83 Hrobce  • Periodick˘ tisk územního samosprávného celku • Vychází ãtyfiikrát roãnû
• Pro obãany obce v˘tisk zdarma • Náklad 200 v˘tiskÛ • Pfiíspûvky do zpravodaje zasílejte po‰tou nebo osobnû na Obecní úfiad v Îidovicích, elektronickou po‰tou:
ucetni@zidovice.cz                                                                                                                                                                          REGISTRACE MK âR E 23493

KULTURNÍ VYSTOUPENÍ 
A ROZLOUČENÍ

Květen byl také měsícem kulturních akcí. 
Obec přivítala nové občánky a naše školka 
se postarala o kulturní vystoupení. Děti měly 
připravené pásmo písniček a básniček, což 
bylo krásné a dojemné. S jedněmi se vítá-

me, s druhými loučíme. Nyní se pilně připra-
vujeme na závěrečné setkání dětí a rodičů, 
kde se slavnostně rozloučíme s našimi před-
školáky. Akce se zúčastní starosta obce  Ing. 
Miloslav Krejný, pozvaní jsou i rodiče nově 
zapsaných dětí a bude mi ctí představit nově 
jmenovanou paní ředitelku Pavlu Hoppovou. 

Květen byl tedy plný zážitků, radosti 
a učení. Naše školka opět ukázala, že je 
místem, kde se stále něco děje, kde se děti 
mohou rozvíjet, učit a zažívat nezapomenu-
telné chvíle. 

Za kolektiv mateřské školy 
Bc. Eliška Kostíková, ředitelka školy 

ZŘÍCENINA  HÁZMBURG
Stojí nad obcí Klapý v Ústeckém kraji na holém vrcholu kopce 

a zvedá se severně od města Libochovice.  Zřícenina pochází ze 
13. století a je dominantou Českého středohoří viditelná již zdaleka. 
Na vrchol se můžeme dostat z různých směrů.  Z Libochovic po tu-
ristické značce půjdeme asi 3,5 km, z obce Klapý se dostaneme asi 
2,5 kilometrovou procházkou nebo také z města Třebenice.  Věž zří-
ceniny dosahuje výšky 26m, je přístupná a je z ní krásný výhled do 
okolní krajiny a na České středohoří. Za příznivého počasí je možné 
dohlédnout až do Prahy. Prohlídka hradu je bez průvodce a v po-
kladně najdeme i bufet. Pod hradem nalezneme také parkoviště 
s parkovacím automatem. Ale i na kole by to ze Židovic byl krásný 
výlet. V jarním období tu rostou rozlehlé plochy fialek.  

Přeji příjemné prázdninové toulání po okolí.  Jiřina Vítová                                   

TIP NA VÝLET

Aroma Praha,a.s. –  rozvoj pokračuje
Rok 2023 představoval bez přehánění re-

kordní rok pro židovickou Aromu, který se 
pravděpodobně nebude v blízké době opako-
vat. Podařilo se nám v kategorii parfémových 
kompozic získat a realizovat několik velko-
objemových projektů, jejichž maximum rea-
lizace bylo v druhém pololetí loňského roku 
a částečně i na začátku roku 2024, a tyto 
projekty i nadále pokračují. Uvedené úspě-
chy umožňují návazně investovat do rozvo-
je v podobě realizovaných investičních akcí, 
konkrétně zejména vylepšení používaných 
výrobních technologií, rozšíření skladovacích 

kapacit a v neposlední řadě i na tomto místě 
dříve zmiňované zajištění tolik potřebné ener-
gie v podobě fotovoltaické elektrárny.

Dle mého soudu je vždy potřeba v zájmu 
zdravého rozvoje určitá rovnováha všech 
faktorů, zde např. zmiňovaných energií. Pro 
Aromu znamená, či spíše bude znamenat, 
energie ze slunce vhodný doplněk možných 
zdrojů, nikoliv jediný. Stavět rozvoj na zdro-
ji pouze z jedné kategorie není rozumné 
a důsledky takového počínání jsou vidět na 
chřadnoucím evropském hospodářství, kdy 
se kladná nula (0,3%, nebo v lepším případě 

0,5%) růstu HDP považuje za úspěch – po-
rovnejme s globální konkurencí, kterou pro 
Evropu představují zejména rozvíjející se 
ekonomiky v Asii rostoucí o mnoho procent! 
S trochou nadsázky a snad i neskromně bych 
dodal, že rozvoj Aromy byl meziročně repre-
zentován nárůstem v desítkách procent…

Je potěšující konstatovat, že dosahované 
výsledky řadí Aromu, pokud se to tak dá říci, 
mezi větší firmy v kategorii malých a střed-
ních firem. Z uvedeného potom profituje 
i obec, což vytváří následně dobré zázemí 
pro firmu a spokojené pracovníky. A to jsou 
předpoklady dalšího úspěšného rozvoje.

Ing. Pavel Foret,
generální ředitel Aroma Praha,a.s.

Další sezona je u konce
Není tak dávno, co probíhající soutěžní 

ročník začal a už je tady jeho konec. Povyp-
rávět příběh o právě končící sezoně by ne-
zabral pravidelnému návštěvníkovi dlouhou 
chvíli. Podzimní část zakončili naši fotbalisté 
se ziskem dvaadvaceti bodů, což stačilo na 
pátou příčku. V druhé polovině sezony zís-
kali naši fotbalisté zatím patnáct bodů. Do 
akce nakonec nešli první červnový víkend. 
Šestý měsíc v roce totiž namísto pekelných 
veder otevřel pořádný příval deště, který ne-
chal odložit duel s Libínkami. To znamenalo, 
že si SK Židovice vyzkoušel i program s vlo-
ženým zápasem uprostřed týdne. 

Na jaře ale v podání Židovic platilo, že 
domácí hřiště zůstává nedobytnou pevnos-
tí. Skórovat tu totiž nedokázal B tým Mše-

ných Lázní s Podbradcem, ani jeden čestný 
úspěch pak nestačil na bodový zisk Předo-
nínu s Přestavlky. Řečí výsledků, největší 
nálož si odvezl právě celek Podbradce, když 
inkasoval kulatých deset branek. Body si 
z Židovic odvezl až tým Libínek, který zvládl 
lépe penaltový rozstřel. Domácí celek nebo-
doval naplno ani přes gólový příspěvek Mar-
ka Beránka. Na hřištích soupeřů se celku SK 
Židovice bohužel už tolik nevede. 

První výlet ještě skončil bodovým přírůst-
kem, a to díky výhře ve Střížovicích na penalty 
(3:2). Dále už to bylo horší. Z Račiněvse se 
tým vracel se čtyřmi inkasovanými brankami 
(1:4), ze Ctiněvse (0:3). Sérii dvou porážek 
přerušila alespoň ta za cenu jednoho bodu po 
penaltovém rozstřelu na hřišti Kostomlat (2:3). 

Konec sezony ale letos rozhodně nezna-
mená fotbalovou přestávku ve sportovním 
areálu. V polovině června se v sousedním 
Německu rozběhne fotbalové EURO, kde se 
představí také náš národní tým. Můžete se 
těšit na tradiční společné sledování zápasů 
s nabídkou občerstvení. Těšíme se na Vás!
JARNÍ VÝSLEDKY:
SK Židovice - TJ Sokol Mšené Lázně B 2:0
TJ Dynamo Střížovice - SK Židovice 2:2, 
na penalty 3:4
SK Židovice - SK Předonín 2:1
TJ Sokol Račiněves - SK Židovice 4:1
SK Židovice - TJ Podbradec 10:0
TJ Sokol Ctiněves/Libkovice - SK Židovice 3:0
SK Židovice - AFK Přestavlky 5:1
TJ Podřipan Kostomlaty - SK Židovice 2:2, 
na penalty 3:2
SK Židovice - FC Libínky 1948 2:2, na penalty 3:4

Jan Strýhal
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Z důvodu špatného počasí jsme museli odložit Pohádkový 
dětský den, který byl plánovaný na 1. 6. 2024, na poslední 
srpnovou sobotu 31. 8. Snad nás počasí na konci prázdnin 
nezklame a užijeme si prima pohádkové odpoledne.

O alespoň menší pohádkovou zábavu však nepřijdete. 
U Labe je schovaných sedm pohádkových postav, které 
skrývají tajenku. U každé pohádkové postavy nalezneš 
písmenko. Tato písmenka tvoří tajenku. Vyluštěnou tajenku 
dones na obecní úřad a čeká na tebe odměna. Pokud ještě 
neumíš písmenka, nemusíš se bát. Když nepomůže straší 
sourozenec či kamarád, s pomocí rodičů poznej všechny 
pohádkové postavy a přijď si pro odměnu také. Kartičku na 
tajenku si můžeš přijít vyzvednout na úřad nebo si ji vystřihni 
a dones vyplněnou.

Všem dětem přejeme krásné a pohodové prázdniny a tě-
šíme se na konci srpna na Pohádkovém dni.

 Ing. Kateřina Prošková

LETNÍ HRA PRO DĚTI 
Z důvodu špatného počasí jsme museli odložit Pohádkový dětský den, který byl 
plánovaný na 1. 6. 2024, na poslední srpnovou sobotu 31. 8. Snad nás počasí na 
konci prázdnin nezklame a užijeme si prima pohádkové odpoledne. 

O alespoň menší pohádkovou zábavu však nepřijdete. U Labe je schovaných sedm 
pohádkových postav, které skrývají tajenku. U každé pohádkové postavy nalezneš 
písmenko. Tato písmenka tvoří tajenku. Vyluštěnou tajenku dones na obecní úřad 
a čeká na tebe odměna. Pokud ještě neumíš písmenka, nemusíš se bát. Když 
nepomůže straší sourozenec či kamarád, s pomocí rodičů poznej všechny 
pohádkové postavy a přijď si pro odměnu také. Kartičku na tajenku si můžeš přijít 
vyzvednout na úřad nebo si ji vystřihni a dones vyplněnou. 

Všem dětem přejeme krásné a pohodové prázdniny a těšíme se na konci srpna na 
Pohádkovém dni. 

 
Jméno:……………………………………… 

 

 
 písmenko pohádka 
1   

2   

3   

4   

5   

6   

7   

LETNÍ HRA PRO DĚTI
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Ž I D O V I C K Ý  Z P R A V O D A J 2. ČTVRTLETÍ 2024

Termíny a typy 
vývozu sběrných 
nádob na komunální 
odpad pro 
2. pololetí 2024. 
Obec Židovice

Třiďte odpad, 
vyplatí se to... 

Týden Den Datum
27 Pátek 05.07.2024
28 Pátek 12.07.2024
29 Pátek 19.07.2024
30 Pátek 26.07.2024
31 Pátek 02.08.2024
32 Pátek 09.08.2024
33 Pátek 16.08.2024
34 Pátek 23.08.2024
35 Pátek 30.08.2024
36 Pátek 06.09.2024
37 Pátek 13.09.2024
38 Pátek 20.09.2024
39 Pátek 27.09.2024
40 Pátek 04.10.2024
41 Pátek 11.10.2024
42 Pátek 18.10.2024
43 Pátek 25.10.2024
44 Pátek 01.11.2024
45 Pátek 08.11.2024
46 Pátek 15.11.2024
47 Pátek 22.11.2024
48 Pátek 29.11.2024
49 Pátek 06.12.2024
50 Pátek 13.12.2024
51 Pátek 20.12.2024
52 Pátek 27.12.2024

Barva 
nálepky Typ svozu

1 x 14 dní

1 x měsíčně

Barva nálepky

Specifikace

pátek - sudý týden

pátek - každých 28 dní

Termíny a typy vývozů sběrných nádob na komunální odpad pro 2.pololetí 2024

Židovice

Podnik technických služeb Lovosice s.r.o., 17.10.2023

Týden Den Datum
27 Pátek 05.07.2024
28 Pátek 12.07.2024
29 Pátek 19.07.2024
30 Pátek 26.07.2024
31 Pátek 02.08.2024
32 Pátek 09.08.2024
33 Pátek 16.08.2024
34 Pátek 23.08.2024
35 Pátek 30.08.2024
36 Pátek 06.09.2024
37 Pátek 13.09.2024
38 Pátek 20.09.2024
39 Pátek 27.09.2024
40 Pátek 04.10.2024
41 Pátek 11.10.2024
42 Pátek 18.10.2024
43 Pátek 25.10.2024
44 Pátek 01.11.2024
45 Pátek 08.11.2024
46 Pátek 15.11.2024
47 Pátek 22.11.2024
48 Pátek 29.11.2024
49 Pátek 06.12.2024
50 Pátek 13.12.2024
51 Pátek 20.12.2024
52 Pátek 27.12.2024

Barva 
nálepky Typ svozu

1 x 14 dní

1 x měsíčně

Barva nálepky

Specifikace

pátek - sudý týden

pátek - každých 28 dní

Termíny a typy vývozů sběrných nádob na komunální odpad pro 2.pololetí 2024

Židovice

Podnik technických služeb Lovosice s.r.o., 17.10.2023

Cena samolepky na svoz komunálního odpadu 1. pol. 2024 

Samolepka - svoz 1 x 14 dní   1 x měsíc  
Sběrná nádoba 

110 L, 120 L 
 

 
1 020,- Kč 

 
510,- Kč 

Sběrná nádoba 
240 L 

 

 
2 030,- Kč 

 
1 015,- Kč 

 

 


